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OK.0002.2.11.2022 

Protokół nr LI/39 

sesji Rady Miejskiej w Miłosławiu, 

która odbyła się 28 listopada 2022 r. w godz. od 16:00 do 16:45 

w Urzędzie Gminy Miłosław 

Ad 1 

Przewodniczący Dawid Strzelczyk otworzył LI sesję Rady Miejskiej w Miłosławiu. Powitał 

panie i panów radnych, podpisanych na liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do 

protokołu, Burmistrza Gminy Miłosław Huberta Gruszczyńskiego, panią sekretarz Anitę 

Kraskę, panią skarbnik Jolantę Litkę, pana mecenasa Łukasza Słomę, kierowników jednostek 

organizacyjnych, panie i panów sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, mieszkańców oraz 

przedstawiciela prasy. 

Następnie przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności na tabletach, 

gdyż to uprawnia ich do uczestniczenia w dalszej części posiedzenia. Stwierdził, że w sesji 

bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum. 

W dalszej kolejności przewodniczący poinformował, że obrady sesji są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Ad 2 

Przewodniczący D. Strzelczyk zaprezentował porządek obrad LI sesji Rady Miejskiej 

w Miłosławiu, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej, oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.; 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2022–2030; 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok; 

d) opłaty targowej na 2023 rok; 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2023 rok; 

f) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2023 rok; 

g) uchwały uchylającej uchwałę w sprawie opłat za korzystanie przez operatorów 

i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Miłosław; 

h) zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Miłosław na lata 2023–2030, w tym 

trybu konsultacji; 
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i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, i odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia tej umowy; 

j) zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy; 

k) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miłosław na rok 2023 z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

7. Pytania i wnioski radnych. 

8. Wolne głosy i informacje. 

9. Zamknięcie sesji. 

Następnie przewodniczący poprosił o zmianę porządku obrad poprzez wycofanie projektu 

uchwały z punktu 6j i przesunięcie w jej miejsce projektu uchwały z punktu 6k. 

Radni nie wnieśli zastrzeżeń do propozycji przewodniczącego, nie zaproponowali własnych 

zmian, w związku z tym przewodniczący zarządził głosowanie. W jego wyniku Rada Miejska 

przyjęła nowy porządek sesji jednomyślnie – 14 głosami „za”. 

Nowy program sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady Miejskiej w Miłosławiu 

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej,oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.; 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2022–2030; 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok; 

d) opłaty targowej na 2023 rok; 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2023 rok; 

f) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2023 rok; 

g) uchwały uchylającej uchwałę w sprawie opłat za korzystanie przez operatorów 

i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Miłosław; 

h) zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Miłosław na lata 2023–2030, w tym 

trybu konsultacji; 

i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, i odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia tej umowy; 
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j) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miłosław na rok 2023 z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

7. Pytania i wnioski radnych. 

8. Wolne głosy i informacje. 

9. Zamknięcie sesji. 

Ad 3 

Jak poinformował pan przewodniczący, protokół poprzedniej sesji został zwyczajowo 

wyłożony w biurze Rady oraz udostępniony radnym w programie eSesja. Do wymienionego 

protokołu nie wniesiono żadnych uwag. W przeprowadzonym głosowaniu Rada Miejska,  

14 głosami „za”, zatwierdziła protokół L sesji. 

Ad 4 

Przechodząc do punktu obejmującego informację Przewodniczącego Rady o działalności 

Rady Miejskiej w Miłosławiu w okresie międzysesyjnym, pan D. Strzelczyk zaznaczył, że 

informacja ta została radnym udostępniona w programie eSesja. Stanowi ona załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. Radni nie wnieśli do powyższej informacji żadnych uwag. 

Ad 5 

W tym punkcie przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie pana burmistrza 

z działalności w okresie międzysesyjnym oraz informacja z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej również zostały dostarczone radnym wcześniej za pośrednictwem programu eSesja. 

Sprawozdanie i informacja stanowią odpowiednio załączniki nr 3 i 4 do protokołu. 

Ad 6 

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

przedstawiła pani skarbnik Jolanta Litka. Poinformowała, że projekt został szczegółowo 

omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji, nie wniesiono do niego poprawek. 

Następnie podała najważniejsze kwoty: 

 kwota dochodów ulega zwiększeniu o 4.707.986,98 zł i po zmianach wynosi 

63.218.201,39 zł, 

 kwota wydatków ulega zwiększeniu o 3.242.929,00 zł i po zmianach wynosi 

65.847.704,08 zł, 

 kwota przychodów – 4.150.663,69 zł, w tym z kredytów – 284.537,25 zł; 

pozostałe to są wolne środki albo niewykorzystane środki w budżecie, 

 deficyt wynosi 2.629.502,69 zł, 

  rozchody – 1.521.161,00 zł. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę 
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Nr LI/434/22w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. jednomyślnie – 14 głosami 

„za”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miłosław na lata 2022–2030 również przedstawiła pani skarbnik. Poinformowała, że również 

ten projekt został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji i nie wniesiono do 

niego poprawek. Następnie przedstawiła najważniejsze informacje: 

 w załączniku nr 1 zwiększa się kwotę dochodów o 4.707.986,98 zł, 

 kwota wydatków zwiększa się o 3.242.929,00 zł, 

 deficyt po zmianach wynosi 2.629.502,69 zł, 

 przychody zmniejsza się o 1.465.057,98 zł, 

 przedsięwzięcia na łączną kwotę w 2022 r. z limitem wydatków – 6.998.672,98 

zł; natomiast w całej Wieloletniej Prognozie jaką mamy to jest 19.918.137,97 zł. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr L/435/22 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2022–2030 

jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pakiet projektów uchwał podatkowych przedstawiła zastępca skarbnika pani Wioleta 

Włodarczak. Poinformowała, że projekty zostały szczegółowo omówione na wspólnym 

posiedzeniu komisji. 

c) Przedstawiając projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2023 rok, pani Wioleta Włodarczak poinformowała, że 

wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Miłosław.Uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i wchodzi w życie 

z dniem 1 stycznia 2023 r. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr L/436/22 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok jednomyślnie 

– 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

d) Przedstawiając projekt uchwały w sprawieopłaty targowej na 2023 rok, pani 

W. Włodarczak poinformowała, że stawki nie uległy zmianie w stosunku do 2022 

roku.Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Miłosław.Uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiegoi wchodzi w życie od 

dnia 1 stycznia 2023 roku. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę 
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Nr L/437/22w sprawie opłaty targowej na 2023 rok jednomyślnie – 14 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

e) Przedstawiając projekt uchwały w sprawieokreślenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na 2023 rok, pani W. Włodarczak poinformowała, że 

proponowane stawki wzrosły w stosunku do 2022 r. o 5%. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę 

Nr L/438/22w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2023 rok jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

f) Przedstawiając projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na 2023 rok, pani W. Włodarczak poinformowała, że cena skupu 

żyta do celów wymiaru podatku, ogłoszona w GUS-ie, obniżona została z kwoty 74,05 zł do 

kwoty 53,00 zł. Dodała, że Wielkopolska Izba Rolnicza wystawiła pozytywną opinię 

w sprawie tej stawki. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr L/439/22 

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2023 rok 

jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Cztery kolejne projekty uchwał przedstawiła pani sekretarz Anita Kraska 

g) Omawiając projekt w sprawie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie opłat za 

korzystanie przez operatorów i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miłosław, pani sekretarz poinformowała, że 

uchyla się uchwałę Nr XIX/123/16 Rady Miejskiej w Miłosławiu z dnia 28 czerwca 2016 

r.w sprawie opłat za korzystanie przez operatorów i przewoźników z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miłosław. Uzupełniła, 

że w ostatnich latach wpływy z tego tytułu wyniosły średnio 531,09 zł rocznie. Opłata ma 

charakter fakultatywny, a jej zniesienie nie wpłynie znacząco na stan dochodów gminy 

Miłosław. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr L/440/22 

w sprawie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie opłat za korzystanie przez operatorów 

i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Miłosław jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

h) Omawiając projekt zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu 

i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Miłosław na lata  

2023–2030, w tym trybu konsultacji, pani sekretarz poinformowała, że w treści 

„Szczegółowego trybu opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Miłosław na lata 

2023–2030, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 
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2006 r.o zasadach prowadzenia polityki rozwoju”,stanowiącego załącznik do wymienionej 

uchwały, określono ramy czasowe obowiązywania wymienionego dokumentu na lata  

2022–2030. Ze względu na fakt, że do końca 2022 r. obowiązuje dotychczasowa Strategia 

Rozwoju Gminy Miłosław, przyjęta na lata 2016–2022, kolejna strategia powinna 

obowiązywać po wygaśnięciu poprzedniej, a więc od 2023 r. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę 

Nr L/441/22w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Gminy Miłosław na lata 2023–2030, w tym trybu konsultacji 

jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

i) Omawiając projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy pani sekretarz 

poinformowała, że chodzi o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą na okres do lat 3 części działki nr 32/16 określonej w załączniku do niniejszej 

uchwały o pow. 0,0020 ha położonej w Miłosławiu, stanowiącej własność Gminy Miłosław. 

Dotychczasowy dzierżawca korzystał z wydzierżawionego gruntu bez uwag na cele, które 

miał określone w umowie. W określonych terminach wpłacał czynsz i podatek od 

nieruchomości. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr L/442/22 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, i odstąpienie od przetargowego 

trybu zawarcia tej umowy jednomyślnie – 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 13 

do protokołu. 

j) Omawiając projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy 

Miłosław na rok 2023 z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami określonymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie pani sekretarz poinformowała, że określa on cele, zasady i przedmiot 

współpracy. Ponadto program również wskazuje priorytetowe zadania, które mogą być 

zlecone do realizacji organizacjom i innym podmiotom. Niniejszy program będzie 

obowiązywał od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 roku. Kwota na realizację programu jest nie 

mniejsza niż 80 tys. zł i projekt programu został poddany konsultacjom z organizacjami 

pozarządowymi i z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. W wyznaczonym tam terminie nie wpłynęły żadne uwagi ani 

propozycje od żadnej z organizacji. 

Następnie pan przewodniczący otworzył dyskusję, do której nikt się nie zgłosił. W związku 

z tym zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska podjęła uchwałę Nr L/443/22 

w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miłosław na rok 2023 z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
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24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie jednomyślnie – 14 

głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad 7 

W punkcie Pytania i wnioski radnych jako pierwszy o głos poprosił radny Andrzej Wnuk 

i poprosił o wyjaśnienie: na jakim etapie dzisiaj mamy sprawę dystrybucji węgla w naszej 

gminie? na jakim etapie mamy też plan oszczędności energii? czy są planowane jakieś 

wyłączenia? czy będzie tak jak do tej pory, czyli nie będzie zaciemnienia naszej gminy i nie 

będzie obniżony poziom bezpieczeństwa? 

Do kwestii zaciemnienia krótko odniósł się pan przewodniczący Dawid Strzelczyk 

informując, że oświetlenie uliczne jest wyłączone z tej 10-procentowej oszczędności, więc 

lampy uliczne nie zgasną. 

Pan burmistrz w pierwszej kolejności odniósł się do sprawy węgla. Poinformował, że od 

8 listopada wpływają nieprzerwanie wnioski o przyznanie dodatku węglowego i wpłynęło ich 

do tej pory 2686, co oznacza, że te osoby będą mogły ubiegać się o preferencyjny zakup 

węgla. Do tej pory wpłynęło w tej sprawie 600 wniosków. Niestety gmina Miłosław, jako 

jedna z dwóch gmin powiatu wrzesińskiego, nie ma podpisanej umowy z Polską Grupą 

Energetyczną. Nie ma też informacji, kiedy ta umowa zostanie podpisana. Obawy budzi też 

jakość węgla, który trafia do gmin z dość egzotycznych miejsc takich jak Indonezja czy 

Australia. 

Odnośnie do oszczędzania energii to w ubiegły poniedziałek zostały wystosowane pisma do 

wszystkich kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników referatów, strażaków 

i sołtysów,że zgodnie z ustawą z dnia 7 października o szczególnych rozwiązaniach służących 

ochronie odbiorców energii elektrycznej w 2023 roku,w związku z sytuacją na rynku energii 

elektrycznej, kierownicy jednostek organizacyjnych czy kierownicy sektora finansów 

publicznych są zobligowani do poinformowania wszystkich stron o wprowadzeniu 

oszczędności rzędu 10%. Nawiązując do wypowiedzi pana przewodniczącego w sprawie 

oświetlenia, pan burmistrz stwierdził, że w ustawie na razie nie ma mowy o oświetleniu 

ulicznym czy szkołach. Jest tylko mowa o systemach wrażliwych, ale takich, które zaopatrują 

w wodę i odbierają ścieki.Więc pojawiające się informacje, że oszczędność dotyczyć będzie 

tylko i wyłącznie urzędów miast, urzędów gmin, starostw, urzędów wojewódzkich są 

niepokojące, ponieważ nasz urząd nie będzie w stanie wykazać 10-procentowego wolumenu 

oszczędności na całym zużyciu energii na terenie gminy, bo ta ilość kilowatów, która jest 

zużywana przez wszystkie podmioty pod nazwą gmina Miłosław, jest dużo wyższa niż 

samego urzędu. Poza tym ze względu na ostatnie dwa lata pandemii porównanie będzie 

wypadało na niekorzyść. Zużycie energii było wówczas mniejsze, ponieważ szkoły nie 

działały w pełnym wymiarze, a świetlice w ogóle były zamknięte. 

Wymieniając kolejne działania, mające na celu ograniczenie zużycia energii, burmistrz 

zwrócił uwagę, że ostatnio nawet zegary astronomiczne były przestawione, żeby światła 

krócej świeciły. Ponadto w najbliższym czasie, po konsultacji z Eneą, zostaną wyłączone 

niektóre lampy uliczne. Z kwoty amortyzacji zostały wymienione ostatnio lampy przy 
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wjeździe do Miłosławia na ledowe. Pojawi się dużo mniej iluminacji świątecznych, o czym 

była już mowa na ostatniej sesji. I będą one świeciły się krócej niż w ubiegłych latach. 

W urzędzie trwa wymiana lamp na ledowe. Energooszczędne lampy pojawią się również na 

hali sportowej w Miłosławiu i dwóch boiskach „Orlik” w Orzechowie i w Miłosławiu. 

W szkołach w Czeszewie i w Orzechowie w przyszłym roku zostanie przeprowadzona 

termomodernizacja i przy okazji zostanie wymienione oświetlenie na ledowe. 

Burmistrz wyraził nadzieję, że te działania spowodują oszczędności i gmina nie dostanie 

żadnej kary. Nadchodzący rok będzie trudny, a zostało zaplanowanych wiele inwestycji. Na 

starcie, jak podkreślił pan burmistrz, opiewają one na 16 mln zł. Niestety pomimo 

wprowadzanych oszczędności życie potrafi niemiło zaskoczyć. W urzędzie po 

przeprowadzonej termomodernizacji znacznie zmniejszyły się rachunki za ogrzewanie. 

Niestety ostatnio, mimo że Urząd Regulacji Energetyki zablokował ceny ogrzewania, Veolia 

bez uprzedzenia, bez żadnego aneksu do umowy podniosła cenę za 1GJ o 150%, bo jednak 

URE pozwoliło Veolii podnieść ceny w urzędach. 

Takich niespodzianek w przyszłym roku zapewne możne się pojawić więcej, bo wiemy, że na 

przykład minimalna pensja wzrośnie o 20%. 

Zakład Gospodarki Komunalnej również nie będzie w stanie pewnie realnie zwiększyć ceny 

za wodę i ścieki ze względu na to, że Wody Polskie obecnie nie wyrażają zgody na podwyżki. 

Gmina Miłosław jest jedną z nielicznych gmin w Polsce, której się udało w tym roku zmienić 

te stawki. Dzięki temu nie dopłacamy tak jak na początku roku 50 tys. zł miesięcznie, tylko 

dopłaty obecnie są rzędu 15–20 tys. zł. A przez pierwszy kwartał, ze względu na wzrost cen 

energii, trzeba było dołożyć blisko 150 tys. zł do funkcjonowania Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. 

Z takimi problemami obecnie boryka się większość gmin w kraju. Więc to nie napawa 

optymizmem, a przy tej liczbie inwestycji, która jest zaplanowana, to naprawdę nam zależy, 

żebyśmy wszyscy razem oszczędzali i żeby ten rok się skończył również tak dobrze jak 

pozostałe 3 lata. 

Z kolei wiceprzewodnicząca Anna Woźniak poprosiła o wyjaśnienie kwestii technicznych 

związanych z pismami, które otrzymały sołectwa i jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Z tego co wiem, zaznaczyła, to ani sołectwo Białe Piątkowo, ani tamtejsza jednostka straży 

pożarnej nie prowadzą ewidencji zużycia energii. 

Burmistrz odpowiedział, że pisma zostały skierowane z uwagi na ewentualną kontrolę, do 

której może dojść, w związku z ustawą i są one dowodem na to, że wszystkie osoby, które 

mają wpływ na zużycie energii, zostały poinformowane. Co do rozliczenia, to tym zajmie się 

urząd. Trzeba będzie przejrzeć kilkadziesiąt faktur, a następnie przygotować informację do 

URE o działaniach, które zostały podjęte w celu oszczędzania energii. 

Wracając jeszcze do kwestii oświetlenia ulic, pan burmistrz podkreślił, że pojawiają się 

informacje, że mają one być wyłączone z pakietu oszczędnościowego. Jednak na razie nie 

zostało to potwierdzone ani w żadnym rozporządzeniu, ani w ustawie. Stosujemy 

obowiązujące przepisy prawa, zakończył burmistrz. 
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Następnie po raz kolejny o głos poprosił radny Andrzej Wnuk i nawiązał do decyzji, które 

Rada podjęła na sesji w sprawach podatkowych. Przypomniał, że podwyżki podatków są 

rzędu 5–10%, a powinny być na poziomie inflacji, czyli 17,9%. Podkreślił: My dbamy 

bardziej o naszych mieszkańców niż sami o swój budżet. Jednocześnie wezwał wszystkich do 

zastanowienia się nad tym (…) jakich wybieramy rządzących i do czego oni doprowadzają, 

jeżeli chodzi o bałagan w przepisach prawa, o tę niejednoznaczność w przepisach prawa, o tę 

wielowymiarowość i wieloznaczność. Poprosił pana burmistrza o przybliżenie sytuacji 

finansowej gminy, o której mówił na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Burmistrz poinformował, że na samym podatku PIT w 2023 roku gmina straci około 3 mln zł, 

następnie wyliczył ile pieniędzy wpływało do budżetu w poszczególnych latach: 

 w 2019 r.7 mln 273 tys., 

 w 2020 r.7 mln 100 tys. zł, 

 w 2021 r. 8 mln 300 tys. Zł, 

 w 2022 r. już wpływa tylko 6 mln 900 tys. zł, 

 w 2023 r. wpłynie 6 mln 500 tys., a powinno wpłynąć blisko 9 mln zł. 

To sprawia, że jest mniej środków na inwestycje i rozwój gminy, a przecież wydatki bieżące 

ciągle rosną. Przy okazji pan burmistrz zdementował plotki krążące wśród lokalnej 

społeczności, że na inwestycje brane są kredyty. Jedynie w 2019 r. rzeczywiście została 

zaciągnięta pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości pół 

miliona na termomodernizację urzędu, która w 2024 r. zostanie w całości spłacona  

i w ostatniej racie 25% zostanie umorzone ze względu na efekt ekologiczny. Innych pożyczek 

nie było, a istniejące zadłużenie zostało obniżone. 

Podsumowując, burmistrz jeszcze raz zwrócił uwagę na stratę 3 mln na samym podatku PIT, 

co jest bardzo niekorzystne, ponieważ wzrost wydatków bieżących w przyszłym roku 

kształtuje się na poziomie 4 mln. Można powiedzieć, przez Polski Ład tracimy 7 mln zł. 

Dodatkowo emeryci zostali zwolnieni z podatku, a stawkę PIT obniżono z 17 do 12%. To 

wszystko przekłada się na dochody samorządów. Większość samorządów w Polsce ma 

problemy tego samego typu co gmina Miłosław. 

Co się tyczy podatków, to powinny wzrosnąć o kwotę inflacji, (…) ale zrobiliśmy to w dużo 

mniejszym stopniu, żeby mieszkańcy nasi tego nie odczuli. 

Następnie pan przewodniczący udzielił głosu radnemu Adamowi Pańczakowi, który zwrócił 

uwagę na cenę wody i ścieków w gminie Miłosław. Zauważył, że jest tak wysoka, że może 

dojść do sytuacji podobnej do tej, która miała miejsce swego czasu z podatkiem od środków 

transportowych. Mieszkańcy wówczas płacili ten podatek w innych gminach, ponieważ u nas 

był zbyt wysoki. Dodał, że w ostatnich dwóch latach panuje wśród mieszkańców tendencja do 

budowania przydomowych studni głębinowych, właśnie ze względu na wysoką cenę wody. 

Podkreślił, że jeżeli coraz więcej mieszkańców będzie odchodziło od korzystania z wody, 
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to i tak koszta będą takie same. Podnosząc cenę, nie będziemy mieli dużo większego dochodu, 

tylko możemy mieć jeszcze większe straty. 

Do rozważań radnego odniósł się przewodniczący, który zwrócił uwagę, że posiadanie studni 

chyba jednak nie zwalnia z obowiązku montowania licznika. 

Burmistrz z kolei zwrócił uwagę, że ceny wody są konsekwencją rosnących cen energii, ale 

też przeprowadzonych inwestycji w oczyszczalniach ścieków, które był konieczne. Poza tym 

została wybudowana nowa studnia głębinowa w Czeszewie, dzięki czemu poprawiła się 

jakość wody. W Orzechowie wybudowano brakującą nitkę wodociągu, której brak odczuwali 

latem mieszkańcy w blokach, ponieważ nie mieli wody. 

Zostały podpisane umowy na montaż paneli fotowoltaicznych w stacjach uzdatniania wody, 

co mamy nadzieję, zaznaczył burmistrz, przełoży się na zmniejszenie rachunków za energię 

i dzięki temu podwyżki cen wody nie będą konieczne. 

Ad 8 

W punkcie Wolne głosy i informacje nikt nie zabrał głosu. 

Ad 9 

W związku z wyczerpaniem tematyki obrad pan przewodniczący D. Strzelczyk zamknął 

LI sesję Rady Miejskiej w Miłosławiu, dziękując wszystkim za uczestnictwo. 

Protokołowała        Przewodniczący obrad  

(-) Anna Jakubowska (-) Dawid Strzelczyk 

Wykaz załączników do protokołu: 

1. Lista obecności. 

2. Informacja Przewodniczącego o działalności Rady w okresie międzysesyjnym. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja na temat realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

5. Uchwała Nr LI/434/22w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

6. Uchwała Nr L/435/22 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miłosław na lata 2022–2030. 

7. Uchwała Nr L/436/22 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2023 rok. 

8. Uchwała Nr L/437/22w sprawie opłaty targowej na 2023 rok. 

9. Uchwała Nr L/438/22w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2023 rok. 

10. Uchwała Nr L/439/22 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2023 rok. 

11. Uchwała Nr L/440/22 w sprawie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie opłat za 

korzystanie przez operatorów i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miłosław. 
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12. Uchwała Nr L/441/22 w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Miłosław na lata 2023–2030, w tym trybu 

konsultacji. 

13. Uchwała Nr L/442/22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 

14. Uchwała Nr L/443/22 w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miłosław na 

rok 2023 z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 


